
GROENLINKS GroenLinks Congres 3 februari 2007
Congrespresidium Beatrixtheater, Utrecht

Congresvoorzitter: Leoni Sipkes
Co-voorzitter: Renée Broekmeulen
Conceptverslag: Tjark Reininga

10.00 uurOpening
- Vaststellen orde van het Congres 
- Benoeming stembureau 
- Vaststellen agenda Congres

Voor dit punt hebben zich geen sprekers gemeld.
De voorzitter opent de vergadering en stelt zichzelf en de mensen achter de tafel voor.
De voorzitter deelt vervolgens mee dat het presidium in overleg met het bestuur de agenda met een half uur heeft 
verlengd ten behoeve van de bespreking van de actuele motie over de evaluatie. Ze deelt tevens mee dat het 
bestuur om 15:00 uur een zaal (zaal 320) gereserveerd heeft waar mensen alvast een voorschot op de te 
organiseren evaluatie kunnen nemen. 
De orde en de agenda van het Congres worden met grote meerderheid vastgesteld.
De voor het stembureau voorgedragen leden (Lidie Koeneman (voorzitter), Bart Westra & Jantien ten Brink) 
worden bij acclamatie benoemd.

10.05 uurFinanciën
- Begroting 2007
- Mandatering vaststelling Jaarrekening 2006 aan Partijraad
- Benoeming kascontrolecommissie
- Voorstel aanpassing afdrachten aan afdeling

Voor dit punt, en dan met name voor het Voorstel aanpassing afdrachten aan afdeling, hebben zich drie sprekers  
gemeld.
De sprekers complimenteren het bestuur met de gepresenteerde cijfers. Zij pleiten tegen het voorstel de 
afdrachtregeling te wijzigen en voor de ingediende amendementen. Er zijn amendementen ingediend om het 
percentage niet aan te passen en om de ingangsdatum te verleggen naar respectievelijk 1 juli 2007 en 1 januari 
2008.
Penningmeester Niels Feis geeft aan dat het technisch-administratief niet mogelijk is op dit moment de 
jaarrekening over 2006 te presenteren. De financiën ontwikkelen zich echter min of meer volgens verwachting en 
de gepresenteerde cijfers weerspiegelen de realiteit.
Interim partijvoorzitter Henk Nijhof geeft aan dat de wijziging van de afdrachtregeling niet de bedoeling heeft 
afdelingen te beknotten, een deel van de middelen wordt via het afdelingsfonds voor afdelingsactiviteiten 
beschikbaar gesteld. Het bestuur heeft begrip voor afdelingen die hun begroting hebben afgestemd op de huidige 
regeling. Het bestuur heeft daarom het amendement dat ingang per 1 juli 2007 bepleit overgenomen en de criteria 
voor toekenning van een bijdrage uit het afdelingsfonds verruimd. Tevens stelt het partijbestuur alsnog voor het 
basisbedrag in de afdracht naar € 200,- te verhogen.

- Na de wisseling van argumenten wordt allereerst de Begroting 2007 in stemming gebracht. Deze wordt met 
overgrote meerderheid vastgesteld.
- De vaststelling van de Jaarrekening 2006 wordt met overgrote meerderheid aan de Partijraad gemandateerd.
- Er wordt geen stemming gevraagd over de benoeming van de leden van de kascontrolecommissie; zij worden 
geacht bij acclamatie te zijn benoemd.

De voorzitter wijst erop dat het voorstel tot het aanpassen van de afdrachten aan de afdelingen door het bestuur 
gewijzigd is en dat daardoor feitelijk alleen het amendement dat de ingangsdatum naar 1 januari 2008 wil 
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verleggen overblijft. Eerst zal dit amendement in stemming gebracht worden en daarna het voorstel. Tot slot 
wordt het aanvullende voorstel van het partijbestuur tot aanpassing van het basisbedrag in stemming gebracht.
- Het amendement om de nieuwe regeling eerst per 1 januari 2008 te laten ingaan wordt aangenomen.
- Het voorstel tot aanpassing van de afdrachten aan de afdelingen wordt in de gewijzigde vorm aangenomen.
- Het voorstel tot verhoging van het basisbedrag naar € 200,- per afdeling wordt aangenomen.

10.10 uurVerantwoording Partijbestuur
- Aansluitend stemming over voorstel Congres 2008

Voor dit agendapunt heeft zich één spreker gemeld, David Rietveld uit Den Haag.
David Rietveld complimenteert het partijbestuur met de wijze waarop het de opmerkingen van het vorige congres 
over  de  kandidaatstellingsprocedure  heeft  opgepakt;  hij  ziet  de  aangekondigde  evaluatie  met  vertrouwen 
tegemoet.
Interim Partijvoorzitter Henk Nijhof dankt voor dit vertrouwen.

Nijhof interviewt vervolgens kort de leden van het dagelijks bestuur. Tijdens dit interview meldt Ingrid Visseren 
dat onlangs het duizendste lid is ingeschreven van de Europese Groene Partij. Dit lid is aanwezig en ontvangt een 
bloemenhulde.

-  De  verantwoording  van  het  partijbestuur wordt  voor  kennisgeving  aangenomen.  Alle  -  vertrekkende  - 
bestuursleden worden met bloemen bedankt voor hun inzet in de afgelopen periode.

Hierna brengt de voorzitter het Voorstel inzake het Congres 2008 in stemming.
- Het amendement Kerkrade wordt verworpen.
- Het voorstel Congres 2008 wordt met overgrote meerderheid van stemmen aangenomen.

10.20 uurVerkiezing Delegatie Europese Groene Partij
- Algemene ronde over bevindingen KCPB 
- Voorstellen kandidaten en stemmingen

Voor dit voorstel heeft zich één spreker gemeld, Arnoud Boer uit Den Haag.
Voorzitter  Peter  Tange van de kandidatencommissie  Partijbestuur  meldt  dat  de  commissie  blij  is  zeer  goede 
kandidaten voor te kunnen dragen.
Arnoud Boer informeert hoe de kandidaat Otto ter Haar denkt om te gaan met zijn dubbellidmaatschap van 
GroenLinks en De Groenen. Ter Haar geeft aan in principe er de voorkeur aan te geven als vertegenwoordiger van 
GroenLinks naar de EGP te gaan, omdat GroenLinks meer gewicht in de schaal legt. Als hij voor GroenLinks 
gekozen wordt zal hij zijn delegatielidmaatschap voor De Groenen opgeven, maar hij zal wel lid blijven van De 
Groenen. Mocht hij niet verkozen worden, dan blijft hij ook als delegatielid voor De Groenen.

De voorzitter geeft vervolgens het woord aan Bert Beernink, die kort de werking van de stemkastjes uitlegt.

De voorzitter stelt hierna voor te stemmen over de delegatie van GroenLinks naar de Europese Groene Partij. 
Eerst wordt één afgevaardigde gekozen die zowel naar de EGP-congressen zal gaan als naar de Raad van de EGP; 
daarna worden de twee leden gekozen voor de delegatie naar de EGP-congressen. In de eerste stemming moet een 
kandidaat meer dan de helft van de stemmen verwerven om gekozen te worden, in de tweede moet een kandidaat 
tenminste eenderde van de uitgebrachte stemmen hebben.

- Bij de eerste stemming worden op Bas Eickhout 310 stemmen uitgebracht; dit is meer dan 50%, zodat hij 
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gekozen wordt als  delegatielid naar zowel de Raad als het Congres van 
de Europese Groene Partij.
 -  Bij  de  daarop  volgende  stemming  worden  op  Jos  van  Dijk 349 
stemmen uitgebracht en op Lin Tabak 313 stemmen. Beide zijn daarmee 
gekozen  als  lid  van  de  delegatie  naar  het  Congres  van  de  Europese 
Groene Partij.

De voorzitter bedankt de kandidatencommissie voor de wijze waarop zij 
de verkiezing van deze kandidaten heeft voorbereid.

10.40 uurVerkiezing Partijbestuur
- Algemene ronde over bevindingen KCPB 
- Voorstellen kandidaten en stemmingen

De voorzitter van de kandidatencommissie, Peter Tange, licht kort de voorstellen van de commissie toe.
Er zijn geen vragen aan zijn adres.

Vervolgens interviewt Judith Sargentini de drie kandidaten voor het 
voorzitterschap, Patricia Collette, Henk Nijhof en Marcel 
Vissers. Daarna pleiten Wil Codrington en Thea van Os voor Patricia 
Collette, Simone de Bruijn voor Henk Nijhof en Saskia Bolten voor 
Marcel Vissers. Vervolgens wijst de voorzitter erop dat een kandidaat 
om gekozen te zijn tenminste de helft van het aantal uitgebrachte stemmen moet hebben.

De voorzitter constateert dat er 659 stemmen zijn uitgebracht, waarvan 446 op Henk Nijhof, zodat deze met een 
ruime meerderheid gekozen is. Zij feliciteert Henk met zijn verkiezing. 

De voorzitter stelt vervolgens de verkiezing van de overige leden van het partijbestuur aan de orde. Zij wijst er op 
dat er geen kandidaten zijn voorgedragen voor de functie secretaris buitenland en dat voor vier van de vijf functies 
slechts een kandidaat is voorgedragen. Naast de kandidaten zelf zijn er twee pleiters, Klaas Breunisse voor Nicole 
Bakker en Tof Thissen voor Peter de Boer.
De voorzitter wijst er opnieuw op dat een kandidaat om gekozen te zijn meer dan de helft van de uitgebrachte 
stemmen moet heen.
De voorzitter constateert dat 
deze vier kandidaten zijn 
verkozen in de functie waarvoor 
zij waren voorgedragen.

De voorzitter stelt hierna de verkiezing van de Secretaris Personeel  
en Organisatie aan de orde. Voor deze functie zijn twee kandidaten 
gesteld, Nicole Bakker en Peter de Boer.
De voorzitter concludeert dat Nicole Bakker gekozen is.

De voorzitter wijst er vervolgens op dat vier van de vijf nu gekozen leden van het Partijbestuur hebben laten 
weten in aanmerking te willen komen voor de functie vice-voorzitter.
Omdat in de eerste stemming geen der kandidaten een absolute meerderheid van 
de uitgebrachte stemmen blijkt te hebben behaald, volgt een herstemming tussen 
de twee kandidaten op wie de meeste stemmen zijn uitgebracht, Nicole Bakker 
en Henrike Karreman. Bij deze stemming worden 640 stemmen uitgebracht, 
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Stemmingen  inzake  delegatie  Congres 
en Raad Europese Groene Partij

Raad  + 
Congres

Congres

Jasper Blom 102 304
Jos van Dijk 90 349
Bas Eickhout 310 -
Otto ter Haar 15 55
Lin Tabak 86 313

Uitslag stemming voorzitter partijbestuur
Patricia Collette 106
Henk Nijhof 446
Marcel Vissers 105
Blanco 2
totaal 659

functie kandidaat stemmen blanco totaal
Penningmeester Jaap van der Haar 520 54 574
Secretaris Publiciteit Jolanda Terpstra 594 34 628
Secretaris Europa Lot van Hooijdonk 575 35 610
Secretaris Partijontwikkeling Henrike Karreman 549 52 601

Verkiezing Secretaris Personeel & Organisatie
Nicole Bakker 393
Peter de Boer 212
Blanco 13
Totaal 618

Eerste stemming vice-voorzitter
Nicole Bakker 219
Jaap van der Haar 66
Lot van Hooijdonk 122
Henrike Karreman 204
Blanco 29
Totaal 640
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waarvan 308 op Nicole Bakker, 304 op Henrike Karreman en 27 blanco. 
Aangezien ook in deze ronde geen der kandidaten de absolute meerderheid van de uitgebrachte stemmen behaald 
heeft, volgt een tweede herstemming, waaraan alleen de kandidaat op wie de meeste stemmen zijn uitgebracht 
deelneemt. De voorzitter wijst er op dat de kandidaat om gekozen te worden ook nu meer dan de helft van het 
aantal uitgebrachte stemmen moet behalen.
In deze tweede herstemming worden 623 stemmen uitgebracht, waarvan 394 op Nicole Bakker en 229 blanco. 
De voorzitter constateert dat Nicole Bakker daarmee tot vice-voorzitter van het Partijbestuur verkozen is.

De voorzitter feliciteert de gekozen leden van het partijbestuur en wenst hen succes met hun werk in de komende 
drie jaar. Namens het congres bedankt zij vervolgens de leden van de kandidatencommissie voor het werk dat zij 
verricht hebben. Felicitaties en dank gaan gepaard met een bos bloemen.

11.30 uurVerantwoording Eerste Kamerfractie

Voor dit agendapunt hebben zich geen sprekers gemeld.

Fractievoorzitter Diana de Wolff wijst in een korte toespraak op de door haar fractie schriftelijk ingediende 
verantwoording; uit het feit dat zich naar aanleiding daarvan geen sprekers gemeld hebben concludeert zij dat het 
congres tevreden is met het werk dat de fractie heeft verricht. Verder wijst zij op het belang van de Eerste Kamer 
in het politieke debat met de regering en op de noodzaak dat de huidige opperheerschappij van CDA en VVD 
wordt doorbroken. De komende verkiezingen van Provinciale Staten zijn daarvoor essentieel.

De congresvoorzitter bedankt Diana de Wolff en haar fractiegenoten, Thof Thissen, Leo Platvoet, Jos van der 
Lans en Goos Minderman voor hun werk en hun inzet in de nu bijna afgelopen zittingsperiode. Met bloemen voor 
allen wordt deze dank luister bijgezet.

11.40 uurVaststelling Kandidatenlijst Eerste Kamer 
- Algemene ronde over bevindingen KCEK 
- Voorstellen kandidaten en stemmingen

De voorzitter stelt de vaststelling van de kandidatenlijst voor de verkiezing van de Eerste Kamer aan de orde. Zij 
kondigt aan dat na een korte toelichting door de voorzitter van de kandidatencommissie gelegenheid zal zijn voor 
vragen over de bevindingen van de commissie. Daarna zullen de kandidaten per blok worden voorgesteld en 
worden de stemmingen afgehandeld.

Helma Ton, voorzitter van de kandidatencommissie, meldt dat de commissie verrast was door het kwalitatief hoge 
aanbod aan kandidaten. Mede daardoor heeft het formuleren van de voordracht de commissie de nodige 
hoofdbrekens gekost. En de procedure waaraan de commissie gebonden was, heeft haar taak niet eenvoudiger 
gemaakt. Spreker wijst vervolgens op hetgeen in het rapport van de commissie vermeld is over het beroep dat een 
aantal kandidaten heeft gedaan op de beroepscommissie. En zij memoreert dat de commissie met spijt heeft 
moeten constateren dat een aantal kandidaten in de loop van de procedure zijn/haar kandidatuur heeft ingetrokken. 

Hans-Paul Klijnsma heeft met bevreemding van de voordracht kennisgenomen. Hij mist daarin een visie van de 
commissie op het werk in de Eerste Kamer en vraagt of continuïteit door de commissie niet te weinig in het advies 
is betrokken. Spreker zegt tenslotte waardering te hebben voor de openheid inzake de kandidatuur van Leo 
Platvoet, maar zich in het advies van de commissie terzake niet te kunnen vinden.
Ook Peter Sertons krijgt uit het rapport de indruk dat de commissie onvoldoende oog gehad heeft voor de rol van 
de Eerste Kamer en het belang van continuïteit in de GroenLinks-afvaardiging.

4/8



GROENLINKS GroenLinks Congres 3 februari 2007
Congrespresidium Beatrixtheater, Utrecht

David Rietveld toont zich onaangenaam verrast door het gegeven dat bijna de helft van de kandidaten die zijn 
voorgedragen in de loop van de procedure is afgevallen. Hij mist in het rapport zelfreflectie van de commissie op 
de vraag of haar opstelling dit afhaken in de hand gewerkt heeft.
Paulus de Wilt, tenslotte, herinnert aan zijn opmerkingen over de procedure tijdens het vorige congres. Hij ziet in 
de uitkomst van deze procedure een bevestiging dat de procedure niet deugt en dringt nogmaals aan op een 
gedegen evaluatie.
Helma Ton antwoordt dat de commissie oprecht heeft getracht haar bevindingen te formuleren en haar handelen te 
verantwoorden. Ook zij vindt dat een goede evaluatie van de procedure tot een helderder aanpak moet leiden.

De voorzitter geeft de sprekers uit de eerste termijn gelegenheid voor een korte tweede termijn.
Hans-Paul Klijnsma mist in Helma's reactie een antwoord op de vragen over de noodzakelijke continuïteit in de 
fractie. Daarnaast is hij benieuwd hoe de commissie na de uitspraak van de beroepscommissie aankijkt tegen de 
indeling van de kandidaten in blokken.
Peter Sertons houdt de commissie voor dat zij zich bij de voordracht voor blok twee te weinig heeft laten leiden 
door de core-business van de Eerste Kamer.
Helma Ton geeft in haar dupliek aan dat de ervaring van de kandidaten en de continuïteit wel degelijk een rol 
gespeeld hebben in de beoordeling door de kandidatencommissie.

De voorzitter stelt vervolgens de verkiezing van de lijsttrekker (blok 1) aan de orde. De twee kandidaten, Yolan 
Koster-Dreese en Tof Thissen, worden door Judith Sargentini geinterviewd. Hierna pleiten Jan Muijtjens en 
Nadine van der Sluis voor Tof Thissen en Jeannette van Dongen en Jacqueline Koppens voor Yolan Koster.
In de stemming worden totaal 688 stemmen uitgebracht, waarvan 27 blanco. Op Yolan Koster worden 237 
stemmen uitgebracht en op Tof Thissen 440, zodat de laatste tot lijstaanvoerder gekozen is. De voorzitter 
feliciteert hem met zijn verkiezing.

Na deze stemming krijgen de kandidaten die voor blok 2 (plaatsen 2 en 3) geschikt bevonden zijn gelegenheid 
zichzelf voor te stellen. De kandidaten is ook de mogelijkheid geboden een deel van hun spreektijd af te staan aan 
een ander. Hiervan hebben Britta Böhler, Herman Meijer en Tineke Strik gebruik gemaakt. Voor hen pleiten 
respectievelijk Kathalijne Buitenweg, Febe Deugd en Marijke Vos.
Voordat de stemming een aanvang neemt herinnert de voorzitter eraan dat kandidaten om te worden gekozen meer 

dan de helft van het aantal uitgebrachte stemmen moet hebben (voor de uitslag van de eerste stemronde voor 
iedere plaats zie de tabel).

De stemming voor plek 2 op de kandidatenlijst wordt in de eerste stemronde  beslist; met 358 stemmen wordt 
Britta Böhler op deze plaats gekozen.

De stemming voor plaats 3 maakt een herstemming noodzakelijk. Daarin worden 691 stemmen uitgebracht, 
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2 3 4 5 6 7 8 9 10
Totaal aantal stemmen 685 690 655 676 644 617 555 506 456
Waarvan blanco/ongeldig 0 12 35 2 12 14 32 32 48
Britta Böhler 358 * * * * * * * *
Tineke Strik 100 193 * * * * * * *
Yolan Koster-Dreese 71 115 107 * * * * * *
Herman Meijer 38 99 91 136 * * * * *
Goos Minderman + + 75 111 217 * * * *
Dogan Gök 16 44 29 70 157 287 * * *
Floris Tas + + 33 72 132 141 277 * *
Jan Laurier + + 17 26 79 72 108 239 *
Bas Nugteren + + + + + 62 96 148 263
Jaap Röell + + + + + 41 4 87 145
Theo Bouwman + + 53 49 + + + + +
Arie v.d. Brand 25 67 87 + + + + + +
Leo Platvoet 77 160 147 194 ** ** ** ** **
Christa Vonkeman + + 13 16 47 ** ** ** **

*: gekozen bij een eerdere stemming; +: niet beschikbaar; **: teruggetrokken
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waarvan 6 blanco. Op Leo Platvoet worden 243 stemmen uitgebracht en op Tineke Strik 442, waarmee 
laatstgenoemde gekozen is.
Na deze stemming stellen de kandidaten zich voor die zijn voorgedragen voor het derde blok, de plaatsen 4 tot en 
met 6.

Ook de stemming voor plaats 4 maakt een herstemming nodig. Daarin worden 688 stemmen uitgebracht, waarvan 
13 blanco. Op Leo Platvoet worden 240 stemmen uitgebracht en op Yolan Koster-Dreese 435, zodat de 
laatstgenoemde gekozen is.

De stemming voor plaats 5 leidt opnieuw tot een herstemming. In deze herstemming worden 682 stemmen 
uitgebracht, waarvan 22 blanco, 293 op Leo Platvoet en 367 op Herman Meijer, waarmee laatstgenoemde gekozen 
is. Na deze stemming trekt Leo Platvoet zich terug.

De stemming voor plaats 6 levert een herstemming op. In deze herstemming worden 634 stemmen uitgebracht, 
waarvan 23 blanco, 275 op Dogan Gök en 336 op Goos Minderman, waarmee laatstgenoemde gekozen is. Na 
deze stemming trekt Christa Vonkeman zich terug. 

Voor de stemming voor plaats 7 stellen Bas Nugteren en Jaap Röell zich voor. De stemming leidt tot een 
herstemming waarin 589 stemmen worden uitgebracht. Hiervan zijn er 18 blanco, 219 voor Floris Tas en 352 voor 
Dogan Gök, zodat Dogan Gök op plaats 7 gekozen is.

Ook de stemming voor plaats 8 leidt tot een herstemming. Daarin worden 571 stemmen uitgebracht, waarvan 
35 blanco, 191 op Jan Laurier en 345 op Floris Tas, zodat laatstgenoemde gekozen wordt.

In de herstemming voor plaats 9 worden 476 stemmen uitgebracht, waarvan 33 blanco, 187 op Bas Nugteren en 
256 op Jan Laurier; laatstgenoemde is gekozen.

In de eerste stemming voor plaats 10 wordt Bas Nugteren gekozen.

De rest van de lijst wordt in een blokstemming gekozen. De voorzitter wijst erop dat er twee kandidaten 
overblijven voor blok 5 (in principe de plaatsen 11 - 20). Dat betekent dat alleen de plaatsen 11 en 12 bezet 
kunnen worden. Zij legt uit dat een kandidaat om in een blokstemming te worden gekozen ten minste eenderde 
van het aantal stemmen moet behalen dat per te bezetten plaats is uitgebracht. In de daarop volgende stemming 
worden 938 geldige stemmen uitgebracht en 124 ongeldige. Van de geldige stemmen zijn 369 stemmen 
uitgebracht op Jaap Röell, 365 op Attie Bos en 204 blanco. Dit betekent dat Jaap Röell op plaats 11 gekozen is en 
Attie Bos op plaats 12.

De voorzitter feliciteert de gekozen kandidaten; zij betreurt dat het logistiek niet mogelijk is alle kandidaten op het 
podium te halen. Vervolgens bedankt zij de leden van de kandidatencommissie voor het werk dat zij verricht 
hebben. Een en ander wordt met bloemen luister bijgezet.

12.50 uurVerantwoording fractie Europees Parlement
Voor dit agendapunt hebben zich twee sprekers gemeld.
Hans Feddema (Leiden) vraagt een toelichting op de inbreng namens de fractie in het strategisch beraad.
Wim Langkamp (Midden-Oosten Werkgroep) heeft de GroenLinks fractie gemist in het Europese debat over 
Israel en de Palestijnse Autoriteit. Hij dringt aan op een meer actieve houding.
Kathalijne Buitenweg merkt op dat de fractie de laatste tijd ogenschijnlijk meer aandacht krijgt in de roddelpers 
dan in de andere media. Zij geeft vervolgens aan dat het optreden van de EU inzake Israel en Palestina in de 
Groene Fractie uitgebreid besproken is. Maar mede vanwege tijdgebrek hebben Joost Lagendijk en zijzelf 
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afgezien van actief optreden; andere leden van de fractie, waaronder Daniel Cohn-Bendit, houden er zich mee 
bezig. 
Kathalijne Buitenweg legt uit dat ze vanzelfsprekend wel met Joost Lagendijk over de inbreng in het strategisch 
beraad van gedachten gewisseld heeft. Maar zij zijn het daarover niet eens. Zelf vindt Kathalijne de keuze van de 
fractie om - op dat moment - niet bij CDA en PvdA aan te schuiven logisch en verdedigbaar.
De verantwoording wordt voor kennisgeving aangenomen.

13.00 uurToespraak Femke Halsema
- Korte toelichting op actuele politieke zaken en de kabinetsformatie

De toespraak van Femke Halsema is op de website van GroenLinks te lezen.

13.10 uur(Actuele) Moties
Er zijn twee actuele moties ingediend; voor de motie van Dwars hebben zich geen sprekers gemeld, voor de motie  
Evaluatie Verkiezingen hebben zich zes sprekers gemeld.

Hoewel er geen sprekers zijn geeft de voorzitter Dwars bij monde van Steven de Vries gelegenheid de motie toe te 
lichten. 
De motie wordt met algemene stemmen aangenomen.

De voorzitter geeft Leo Platvoet gelegenheid namens de indieners de motie 'Evaluatie Verkiezingen' toe te lichten.
Leo Platvoet herinnert aan de door het vorige congres uitgesproken wens in de volle breedte van de partij over de 
gekozen verkiezingsstrategie te discussieren; de door hem toe te lichten motie wordt intussen door circa 
driehonderd leden onderschreven. Spreker denkt dat de discussie vooral moet gaan over de vraag of GroenLinks 
wel de kiezers bereikt die het wil bedienen. Hij heeft de indruk dat er in GroenLinks een top-down gerichte 
partijcultuur dreigt te ontstaan en is daar niet gelukkig mee. Hij wijst uitdrukkelijk de suggestie van de hand dat de 
motie gericht is tegen de opstelling van GroenLinks in de lopende formatie of de positie van fractievoorzitter 
Femke Halsema.
In de zaal ontstaat enige onrust als deze spreker door de voorzitter voor het einde van zijn inbreng door de 
voorzitter het woord wordt ontnomen.
Namens het partijbestuur reageert Henk Nijhof op de motie en de toelichting van Leo Platvoet. Hij herinnert er 
aan dat het partijbestuur ook tijdens het vorige congres al heeft aangegeven een brede discussie te willen over 
alles wat met de verkiezingen te maken heeft. Het partijbestuur roept op de discussie hierover breedt te voeren, op 
vele plekken in het land. Maar ook met respect voor elkaar. Hij wijst er tenslotte op dat overleg tussen het 
partijbestuur en de indieners heeft geleid tot aanpassing van het dictum1 van de ingediende motie.

Steven de Vries (Dwars) noemt de ingediende motie onschuldig en de draai die er door sommigen aan gegeven 
wordt niet gewenst. 
Wilfred Rubens (Nijmegen) is niet gelukkig met de 'motie zonder ballen' en overweegt tegen te stemmen. Hij 
vindt dat sprake is van een foute vorm van discussieren, die door wantrouwen wordt gevoed.
Hans van Egdom (Leiden) roept de partijleden op niet langer het beeld te bevestigen dat GroenLinks 'elitair' zou 
zijn en de gevraagde discussie niet te laten uitmonden in navelstaren.
1 Na aanpassing luidt het dictum van de motie:
”verzoekt het partijbestuur
• In het kader van het verzamelen van informatie voor deze evaluatie zes tot twaalf provinciale bijeenkomsten te beleggen (te bepalen 

door de commissie), waarbij de leden van GroenLinks in de gelegenheid worden gesteld om met het partijestuur vrijelijk te 
discussiëren over de verkiezingscampagnes en de koers van GroenLinks;

• De opstelling van dat evaluatierapport  in handen te leggen van een evenwichtig samengestelde onafhankelijke commissie bestaande 
uit Kathalijne Buitenweg, Bart Eigeman, Jan Muijtjens, Bram van Ojik (voorzitter), Lenie Scholten, Linda Voortman en Paulus de 
Wilt. De commissie rapporteert aan het bestuur en de partijraad."
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Albert Moens (Noord-Holland) heeft zich gestoord aan de recente discussie over de strategie van GroenLinks in 
de media. Hij laat uitdrukkelijk aantekenen dat hij voorstander was van gesprekken over deelname aan een 
coalitie.
Een spreker uit Leeuwarden sluit zich aan bij de oproep die in de motie verwoord is.
Maarten van Poelgeest (Amsterdam) vindt dat het in deze fase van de formatie niet 'evident en logisch' geweest 
zou zijn bij CDA en PvdA aan te schuiven. Hij denkt dat in dat geval onvermijdelijk het moment gekomen zou 
zijn dat GroenLinks de coalitiebesprekingen zou moeten verlaten.
Namens het netwerk Chronische zieken en gehandicapten wordt ingebracht dat GroenLinks aan de 
coalitiebesprekingen had moeten deelnemen om de andere lijn te bepleiten die zo hard nodig is.
In zijn reactie meldt Leo Platvoet dat de indieners van de motie verheugd zijn dat het bestuur gevoelig gebleken is 
voor de roep om een brede discussie. Mede daarom is het dictum van de motie aangepast.
Partijvoorzitter Henk Nijhof onderstreept nogmaals dat het partijbestuur een brede en open discussie wil gericht 
op de besluitvorming in de partij.
Femke Halsema tenslotte sluit zich aan bij de pleidooien om de procedure voor het vaststellen van 
kandidatenlijsten goed te evalueren. Met betrekking tot de over de formatie gemaakte opmerkingen geeft zij 
nogmaals aan dat de fractie in het licht van de opstelling van met name CDA-leider Balkenende tegenover 
deelname van de SP aan coalitiebesprekingen tot de conclusie kwam dat het ook voor GroenLinks (dat op veel 
punten verder van het CDA afstaat dan de SP) tijdverspilling zou zijn met dat CDA te onderhandelen. Naar de 
PvdA toe is - informeel - bij herhaling aangegeven dat GroenLinks wel degelijk bereidt zou zijn tot serieuze 
coalitiebesprekingen op het moment dat het CDA wel de gewenste draai zou maken en de optie met de 
Christenunie van tafel zou zijn. Om de informele lijnen naar de PvdA open te houden is in de publieke uitlatingen 
over de formatie aan de contacten met die partij geen aandacht besteed.

De voorzitter brengt vervolgens de gewijzigde motie in stemming. Deze wordt met overgrote meerderheid van 
stemmen aangenomen.

13.45 uurSluiting Congres

De voorzitter bedankt de congresdeelnemers voor hun komst en hun inbreng. Zij nodigt de aanwezigen uit de 
gereserveerde lunch te genieten tijdens de eerste ronde van de '2e Versnelling'. Tot slot herinnert zij eraan dat de 
stemkastjes bij het verlaten van de Beatrixzaal moeten worden ingeleverd.
Om even voor twee uur sluit de voorzitter het congres.

Taakverdeling Congrespresidium: 
co-voorzitter: Renée Broekmeulen; 
organisatietafel: Corrie Hermann & Christien de Bok; 
stembureau: Lidie Koeneman (voorzitter), Bart Westra & Jantien ten Brink
petit comité: Bart Westra, Jantien ten Brink & Lidie Koeneman
pc-presentatie: Frank van der Valk
verslag: Tjark Reininga
(Bert Huisman verhinderd)
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